
 
 

 

 

Site Plan Control Application Summary 
 Complex (Manager approval, public consultation) 

 

File Number: D07-12-20-0117 Date: October 9, 2020 
Applicant: WSP Canada Group Ltd. Comments due date: November 6, 2020 
Email: Nadia.De-Santi@wsp.com  Planner: John Bernier 
Phone: 1 613-690-1114 Ward: Ward 12 Rideau-Vanier   
Owner: Uniform Urban Developments Councillor: Rawlson King 

 
Site Location 
475 Wanaki Road, Phase 2B of Wateridge Village 
 
Applicant’s Proposal 
A Site Plan Control application to construct five apartment buildings within a Planned 
Unit Development, with a total of 120 units. Each building is proposed to have a level of 
underground parking. The site plan includes a surface visitors parking area and 
community building.  
 
Proposal Details 
The site is an irregular block with a total area of 1.05 hectares. The property is 
surrounded by the following: 

• North: The area north of the site and Tawadina Road will be developed as low- to 
mid-rise residential uses; 

• South: The property to the south of the site and Mikinak Road is reserved as a 
school site; 

• West: The properties immediately to the west of the site and Pimiwidon Street 
(Blocks 2, 3, and 4) will be developed as a mix of single-detached, semi-
detached, and townhouse dwellings by Uniform. Further to the west, Block 7 is 
for a proposed park; 

• East: The property to the east of the site and Wanaki Road is planned for high-
rise employment uses. 

 
The proposal is for five, three-storey apartment buildings. Each building contains 24 
units, for a total of 120 units. There are three buildings on site for garbage storage with 
integrated bicycle parking areas, with a total of 60 bicycle spaces.  
 
A community building and patio is proposed for residents, which would be accessed by 
pedestrians from Hemlock Road or via the proposed internal site pathway system. 
Additional amenity space on the site is comprised of private balconies, and exterior 
landscaped areas, including two (2) seating areas located within the interior of the site 
along the internal pathways. 
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There are three site accesses that lead to the underground garages, two of which are 
shared between two buildings. There is a surface parking area with an accessible 
parking space and seven visitor parking spaces. Total site parking is 132 spaces. 
 
Related Planning Applications 
N/A 
 
Roadway Modifications  
N/A 
 
How to Provide Comments 
For additional information or to provide your comments go through Ottawa.ca/devapps 
or contact:*  
 
John Bernier 
Planner 
Development Review, Central 
110 Laurier Avenue West, 4th floor 
Ottawa, ON K1P 1J1 
613-580-2424, ext. 21576 
John.Bernier@ottawa.ca 
 
 
*Please provide comments by November 6, 2020



 
 

 

 

Résumé de la proposition du plan d’implantation 
 Complexe (approbation du gestionnaire, consultation publique) 

 

No de dossier : D07-12-20-0117 Date: 9 octobre 2020 
Requérant : WSP Canada Group Ltd.  Date d’échéance: 6 novembre 2020 
Courriel : Nadia.De-Santi@wsp.com  Urbaniste : Jean-Charles Renaud 
Téléphone : 1-613-690-1114  Quartier : Rideau-Vanier 

Propriétaire : Uniform Urban 
Developments 

Conseiller : Rawlson King 

 
Emplacement   
475, chemin Wanaki, Phase 2B du village Wateridge 
 
Proposition du requérant 
Une demande de réglementation du plan d’implantation visant la construction de 
cinq immeubles résidentiels dans un complexe immobilier, totalisant 120 logements. 
Chaque bâtiment comptera un niveau de stationnement souterrain. Le plan prévoit une 
aire de stationnement en surface pour les visiteurs et un bâtiment communautaire.  
 
Détails de la proposition 
L’emplacement est un îlot irrégulier d'une superficie totale de 1,05 hectare. La propriété 
est entourée de ce qui suit : 

• Au nord : La zone située au nord de l’emplacement et du chemin Tawadina sera 
aménagée aux fins d’utilisations résidentielles de faible à moyenne hauteur; 

• Au sud : La propriété située au sud de l’emplacement et du chemin Mikinak est 
réservée à un usage scolaire; 

• À l’ouest : Les propriétés situées immédiatement à l'ouest de l’emplacement et 
de la rue Pimiwidon (îlots 2, 3 et 4) seront aménagées par Uniform comme un 
mélange de maisons individuelles, jumelées et en rangée. Plus à l'ouest, l’îlot 7 
est destiné à un projet de parc; 

• À l’est : La propriété située à l'est de l’emplacement et du chemin Wanaki est 
prévue pour des utilisations d’emplois dans des tours. 

 
La proposition porte sur cinq immeubles résidentiels de trois étages. Chaque immeuble 
contient 24 unités, pour un total de 120 unités. Il y a trois bâtiments sur la propriété qui 
serviront à l’entreposage des déchets avec des aires de stationnement pour vélos 
intégrées, soit un total de 60 places pour vélos.  
 
Un bâtiment communautaire et un terrasse sont prévus pour les résidents. Les piétons 
y auront depuis le chemin Hemlock ou via le réseau de sentiers internes proposé sur 
l’emplacement. Les autres aires d’agrément comprennent entre autres les balcons 
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privés et des aires extérieures aménagées, y compris deux (2) zones de bancs à 
l'intérieur de l’emplacement le long des sentiers internes. 
 
Trois voies d’accès mènent aux garages souterrains, dont deux sont partagés entre 
deux bâtiments. Il y a aussi un stationnement en surface offrant une place accessible et 
sept places pour les visiteurs. Le nombre total de places de stationnement sur le site 
est de 132. 
 
Demandes connexes de planification 
S.O.  
 
Modifications à la chaussée 
S.O.  
 
Soumission de commentaires 
Pour obtenir des renseignements supplémentaires ou faire part de vos commentaires, 
veuillez consulter Ottawa.ca/demdam ou communiquer avec* : 
 
Jean-Charles Renaud 
Urbaniste 
Examen des projets d’aménagement, Centre 
110, avenue Laurier Ouest, 4e étage 
Ottawa (Ontario) K1P 1J1 
613-580-2424, poste 27629 
Jean-Charles.Renaud@ottawa.ca 
 
*Veuillez faire part de vos commentaires d’ici le 6 novembre, 2020. 
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Location Map / Carte de l'emplacement 

 


